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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 24. 11. 2021 
Středa 24. 11. 2021, 8.00 h., forma veřejné video konference prostřednictvím MS Teams na odkaze: 
https://bit.ly/3Flfve0. 

 
přítomni: Karel Bařina, Tomáš Hrůza, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Jakub Polách, Marie Štindlová, 

Vojtěch Vaněk, Martin Mazanec, Tadeáš Polák, Martin Žák 

Omluveni: Natálie Sodomková 

Hosté: Filip Cenek 

 

Program zasedání:  
1. Schválení programu jednání dne 24. 11. 2021, Karel Bařina;  

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 10. 11. 2021, Karel Bařina;  

3. Informace vedení fakulty, Filip Cenek;  

4. Projednání a schválení Pravidel pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu do doktorského  

studijního programu na FaVU VUT pro akademický rok 2022/2023, Filip Cenek;  

5. Projednání a schválení Pravidel odměňování členů AS FaVU, Jana Kořínková, Karel Bařina;  

6. Různé. 
 
1. Schválení programu jednání dne 24. 11. 2021, K. Bařina,  
Z důvodu pracovní cesty se od 9.30 hod. omlouvá z jednání B. Lungová; z důvodu pracovní schůzky se od 

10.00 hod. omlouvá J. Kořínková. 

Usnesení: AS FaVU souhlasí s programem zasedání AS FaVU dne 24. 11. 2021 beze změn. 

Hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 1, omluvena: 1. Usnesení schváleno. 
 
2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 10. 11. 2021, K. Bařina 
V průběhu projednávání bodu se dostavila M. Štindlová.  

K zápisu z jednání AS FaVU podali připomínky k bodu 3.7 J. Kořínková a k bodu 3.4 T. Hrůza. Podané 

připomínky byly zapracovány. F. Cenek se ptá na možnost zapracování reakce na připomínkovanou část bodu 

3.7, která již zazněla na zasedání AS FaVU dne 10. 11. 2021 ve znění: „Děkan sdělil, že postupoval v souladu 

se zvyklostmi fakulty a předpisy univerzity. V tomto konkrétním případě nad rámec fakultních zvyklostí senát na 

minulých zasedáních informoval, jak o vlastní žádosti zaměstnance přejít z pozice ekonoma fakulty na jinou 

součást VUT, tak o termínu a parametrech vypsání výběrového řízení. Od momentu vypsání řízení je nutné 

postupovat v souladu s Řádem pro výběrová řízení na VUT, kterým je určen i samotný harmonogram 
jednotlivých úkonů a role vyhlašovatele.“ T. Hrůza požádal o zařazení informace o volbách rektora VUT do 

zápisu z jednání ze dne 10. 11. 2021. Na základě připomínek B. Lungové a K. Bařiny zazní informace o volbách 

rektora VUT jako součást bodu Různé stávajícího zasedání senátu, tj. 24. 11. 2021.  
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Usnesení č. 1: AS FaVU souhlasí s doplněním zápisu ze dne 1. 11. 2021 v bodu 3.7 předneseným F. Cenkem. 

Hlasování: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, omluvena: 1. Usnesení schváleno. 
Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje zápis z jednání AS FaVU ze dne 10. 11. 2021 ve znění připomínek 

J. Kořínkové, T. Hrůzy a F. Cenka. 

Hlasování: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, omluvena: 1. Usnesení schváleno. 
 
3. Informace vedení fakulty, F. Cenek, 
Den otevřených dveří – 24. 11. 2021 byl vzhledem ke stávající pandemické situaci po diskuzi vedením fakulty 

překlopen do on-line podoby. Informace o změně byly zveřejněny na webových stránkách fakulty a koncem 

minulého týdne byla změna oznámena středním školám (viz https://www.favu.vut.cz/f26745/d218197). 
Opatření související s pandemickou situací – děkan informoval o nových rozhodnutích rektora, vše 

zveřejněno vždy obratem na webu fakulty (https://www.favu.vut.cz/koronavirus) a v newsletteru. Dne 24. 11. 

2021 bude také odeslána tajemnicí fakulty zpráva zaměstnancům s informací o povinnosti zaměstnanců bez 

(ukončeného) očkování podstupovat s týdenní periodicitou antigenní test, který bude poskytován 

zaměstnavatelem. Vstup do budov pro studenty je bez omezení, resp. po vyplnění čestného prohlášení 

o bezinfekčnosti. Na základě změn vyhlášených Ministerstvem zdravotnictví musí zaměstnanci vložit své 

očkovací certifikáty do IS VUT do 28. 11. 2021. 
Architektonická studie areálu Údolní 244/53 zpracovaná studiem FAM architekti. Prezentace proběhla dne 

23. 11. 2021 na půdě FA VUT, děkan na webu fakulty sdílel v předstihu odkaz pro on-line stream 

(https://www.favu.vut.cz/f26745/d218323), setkání se účastnil, za FaVU také osobně přítomen Milan Houser; 

předpoklad prezentace na FaVU VUT dne 15. 12. 2021 od 10:00 za účasti P. Nasadila z FAM Architekti 

a pravděpodobně i kvestora univerzity. Děkan dále informoval o schůzce ke sdílení prostor mezi FaVU a FA 

a také připomněl materiál nasdílený na Sharepointu senátu, přístupný celé akademické obci. 

Spolupráce se společností Konsent – děkan spol. s Marií Štindlovou (koordinátorkou pracovní skupiny pro 

spolupráci s Konsentem) informovali o aktuální situaci a žádosti Konsentu o prodloužení termínu pro dokončení 
výběrového řízení na externího spolupracovníka/sociologa, který bude s FaVU spolupracovat na dokončení 

a vyhodnocení dotazníku, do 7. 12. 2021. 

Cena Josefa Hlávky – poprvé v historii fakulty obdržel na základě nominace FaVU VUT student fakulty, 

doktorand Andreas Gajdošík. Informace je zveřejněna na webových stránkách fakulty i univerzity 

(https://www.favu.vut.cz/f91716/d215109).  

Shromáždění akademické obce VUT dne 16. 11. 2021 bylo rektorem zrušeno z důvodu pandemické situace. 

Ocenění, která měla být předávána, budou postoupena na předání děkanům fakult. Na základě ankety 

studentské komory byli oceněni jako nejoblíbenější pedagogové FaVU v bc. stupni studia J. Zálešák a v mgr. 
stupni studia V. Magid. Děkan blahopřeje. 

Děkan podal aktuální informace ke specifickému vysokoškolskému výzkum, očekávané výši dotace (zrušení 

výjimky na popud FA), ohledně snížené výše režie z projektů (20 % z přímých nákladů) a probíhajícímu 

sestavování hodnotícího panelu, kterému předsedá proděkanka pro vědu a kvalitu. 
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O sdělení výsledku výběrového řízení na pracovní pozici vedoucího ekonoma fakulty požádali K. Bařina 

a J. Kořínková. F. Cenek uvedl, že jméno zmínil T. Hrůza již na minulém zasedání. Jako u všech výběrových 
řízení vždy respektuje rozhodnutí komise pro výběrové řízení a přijal doporučení komise k přijetí Ing. 

T. Daleckého do pracovního poměru, druhá, komisí doporučená uchazečka, kterou je Ing. Jana Juchelková, 

oslovena nebyla. Informace o výsledku výběrového řízení byla zveřejněna na webových stránkách fakulty před 

dvěma týdny 11. 11. 2021 (https://www.favu.vut.cz/f24415/d217873). Předpokládaný nástup p. Daleckého je 

věcí vzájemné dohody, očekává se v únoru, nejpozději v březnu r. 2022.  

 

4. Projednání a schválení směrnice Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu do 
doktorského studijního programu na FaVU VUT pro akademický rok 2022/2023, Filip Cenek;  
Směrnice zpracována ve stejných intencích jako směrnice z předchozích let se zachováním možnosti 

distančního způsobu přijímacího řízení. Směrnice byla prodiskutována s oborovou radou, která se vyjadřuje 

k rámcovým aspektům. Ve směrnici jsou uvedeny informace o nevypisování náhradního termínu přijímací 

zkoušky. Byl zachován návodný formulář pro způsob sepsání koncepce disertační práce. Je stanoven počet 

přijímaných uchazečů, který je závislý na kvalitě uchazečů a kapacitě fakulty. Seznam školitelů byl doplněn 

o nově habilitované akademické pracovníky, např. doc. Šrámka. V prosinci 2021 bude UR FaVU projednávat 

habilitační řízení V. Artamonova. V případě zařazení nehabilitovaného akademického pracovníka na seznam 
školitelů je třeba požádat UR FaVU o schválení školitele s uvedením konkrétního jména uchazeče a stanovení 

konkrétního tématu práce. V loňském roce se hlásilo 23 uchazečů, přijato bylo 12 uchazečů, více viz 

https://www.favu.vut.cz/studenti/studijni-oddeleni/doktorandi/statistiky. 

o M. Mazanec vznesl dotaz, zda se školitelem může stát každý z pedagogů na základě zmíněné 

výjimky. F. Cenek odpověděl, že ano, výjimka je legislativně podchycena prostřednictvím jejího 

schválení UR FaVU a projednáním oborovou radou, kdy je nehabilitovaný pracovník fakulty 

schválen do role školitele, vždy však pro konkrétní téma uchazeče. Výjimky jsou povoleny 

v případě, kdy je pro ně odborný důvod. Externí členové oborové rady jsou obezřetní u složení 
komisí pro obhajování dizertačních prací, odmítají účast nehabilitovaných členů nebo osob bez 

dokončeného doktorského stupně studia. Ve výjimečných případech je povolena účast 

odborníků z praxe bez titulů. Dále jsou sledovány počty studentů doktorského studia, kdy je 

jednomu školiteli umožněno vedení max. sedmi studentů. 

o V. Vaněk se dotázal, zda může být osoba, která nemá doktorský titul, členem komisí nebo 

školitelem. F. Cenek sdělil, že taková osoba by byla schválena oborovou radou, pokud by se 

jednalo o odborníka z praxe.  
o Další body týkající se zařazování studentů dr. stupně studia do zkušebních komisí vznese 

V. Vaněk v rámci bodu Různé. F. Cenek informoval o zkušenosti, kterou zmínila oborová rada 

a je uvedena i v zápisu z jednání, kdy umělecké školy obhajují doktoráty před ministerstvy, 

národními grantovými agenturami, před mezinárodními organizacemi atd. J. Kořínková zmínila 

debaty vedené napříč terciálním vzděláváním v celé Evropě a zkušenosti s komisí IQ-Arts. 
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o J. Kořínková se dotazovala na možnosti příplatku pro školitele, kteří jsou vytíženi prací 

s maximálním počtem studentů. V odměňování navrhuje ocenit práce se třemi a více 
doktorandy. Dle sdělení F. Cenka oborová rada zmíněnou skutečnost nezohledňuje, ale on, 

jako děkan, ji zohledňuje ve výplatě prosincových odměn. Odměňování je zohledněno také 

v tarifu dle stupně akademické hodnosti (doc., prof.). Vedení disertačních prací je součástí 

pracovní náplně docentů a profesorů. 

AS FaVU se rozhodl hlasovat o usnesení ke schválení předloženého materiálu. 

V průběhu projednávání bodu se z jednání omluvil T. Polák. 

Usnesení: AS FaVU schvaluje směrnici Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu do 

doktorského studijního programu na FaVU VUT pro akademický rok 2022/2023. 
Hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, omluveni: 2. Usnesení schváleno. 
 
5. Projednání a schválení Pravidel odměňování členů AS FaVU, Jana Kořínková, Karel Bařina;  
V průběhu projednávání bodu odešla B. Lungová. Problematika byla nastíněna na zasedání AS FaVU dne 

10. 11. 2021. K. Bařina poděkoval děkanovi za zaslaný návrh vyplácení odměn v předešlých senátech 

a předložil upravenou tabulku odměňování členů AS FaVU. V diskuzi dále zaznělo: 

o Panuje shoda na vyplácení odměn měsíčně, aby nedošlo k nevyplacení práce absolventům 

nebo pedagogům, kterým nebyla prodloužena pracovní smlouva; 
o J. Kořínková žádá, aby „ušetřené“ finanční prostředky ve výši cca 4 000,- Kč byly vyplaceny 

jako mimořádná odměna K. Bařinovi za jeho odpovědnou a náročnou práci ve funkci 

předsedy AS FaVU; 
o T. Hrůza navrhuje rozvrstvení odměn dle pracovní zátěže plynoucí z funkce a dle práce 

v komisích; 
o K. Bařina navrhuje vyčlenění částky/rezervy v rozpočtu AS FaVU ve výši 20–30 tis. Kč na 

provozní náklady senátu – právní a jinou pomoc; F. Cenek dodal, že rezerva 30 tis. Kč byla 
v celkové částce 200 tis. Kč na činnost senátu zahrnuta posledních 8 let, nebyla však čerpána, 

neboť předchozí senáty oslovovaly bezúplatně přímo Právní odbor rektorátu; 
o F. Cenek za nesystémový krok považuje explicitní zahrnutí položky „zhotovení zápisu“ ve výši 

1000 Kč/měsíc z důvodu, že se jedná o práci konanou v rámci pracovního úvazku sekretariátu 

děkana, nejde o činnost nad rámec pracovních povinností, a pokud by docházelo k extra 

odměňování těchto úkonů, muselo by to být zohledněno i u ostatních zaměstnanců 

zhotovujících zápisy z různých jednání a komisí fakulty; s touto položkou navíc po mnoha letech 

ustáleného rozpočtu AS FaVU dojde k jeho navýšení na cca 230 tis. Kč. 
o J. Kořínková a K. Bařina odměnu nenavrhují za zhotovení zápisu, ale za vícepráce především 

pro potřeby předsedy AS FaVU, jedná se o celoroční rozvrstvení odměny za asistenci senátu, 
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nikoli paušální úhrady práce. J. Kořínková poděkovala F. Cenkovi za stanovisko, ale upozornila, 

že děkan není členem senátu. F. Cenek uvedl, že podle Mzdového řádu VUT je za odměny 
vyplácené AS FaVU zodpovědný právě děkan, který výši de jure navrhuje, proto musí být 

jednání účasten a do diskuze zahrnut. Dále uvedl, že konečným schvalovatelem rozpočtu 

fakulty je AS FaVU, bude tedy na něm, jak velkou částku na provoz senátu bude požadovat, 

ale měl by případné navýšení také obhájit před akademickou obcí fakulty. 
o T. Hrůza, F. Cenek a K. Bařina seznámili AS FaVU se zkušenostmi s odměňováním na dalších 

institucích.  
o T. Hrůza se dotazoval na odměny senátu s mandátem do 13. 5. 2021. Dle sdělení F. Cenka 

budou dle dnes diskutovaného modelu vyplaceny i odměny pro AS FaVU s mandátem do 13. 5. 

2021, tzn. všechny odměny za rok 2021. Návrh M. Žáčkové, bývalé předsedkyně AS FaVU, 

který zaslala koncem září, nebyl dle jeho informací stávajícím předsedou K. Bařinou 

akceptován, odměny dosud nebyly vyplaceny. 
o V případě, že T. Hrůza, jako člen i minulého AS FaVU, nebude s navrženým způsobem 

odměňování spokojen, byl K. Bařinou vyzván k předložení návrhu nového modelu odměňování 

pro r. 2022, který bude projednáván na zasedání AS FaVU dne 15. 12. 2021. 
o V. Vaněk navrhuje, na základě společné shody AS FaVU, rozhodnout o výši vyplácených 

odměn v roce 2022 na zasedání dne 15. 12. 2021, navrhuje také odměnu předsedy navýšit. 
 

Usnesení: AS FaVU schvaluje vyplacení odměn za práci v AS FaVU od r. 2022 v měsíčním intervalu. 

Odměny budou komoře akademických pracovníků vypláceny měsíčně ve mzdě; studentské komoře měsíčně 

formou stipendií. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, omluveni: 3. Usnesení schváleno. 
 

o K. Bařina nesouhlasí s návrhem J. Kořínkové na vyplacení mimořádné odměny ve výši 4 tis. Kč 
z „ušetřených“ fin. prostředků AS FaVU; J. Kořínková na vyplacení odměny za zvýšenou 

administrativní zátěž pro K. Bařinu trvá a žádá AS o hlasování. K hlasování nebylo přistoupeno. 

 

Z jednání odešla M. Štindlová. 

AS FaVU se dohodl na vyplacení odměn za práci v AS FaVU v r. 2021 dle tabulky předložené předsedou 

senátu K. Bařinou. Na příštím zasedání AS FaVU bude hlasováno o způsobu odměňování pro r. 2022. 

 
6. Různé; 
6.1 Volba kandidáta na jmenování rektorem pro funkční období únor 2022 až leden 2026, T. Hrůza 
Kandidátem na funkci rektora zvolen AS VUT dne 26. 10. 2021 doc. Ing. Ladislav Janíček, Ph.D., MBA, LL.M 

v poměru hlasů 24:3. Druhým kandidátem prof. Dr. Ing. Pavel Zemčík, děkan FIT. T. Hrůza, člen AS VUT a člen 

AS FaVU, a K. Bařina, předseda AS FaVU, se zúčastnili předvolebních veřejných shromáždění s kandidáty.  



 

 

Fakulta výtvarných umění VUT / Údolní 244/53 / 602 00 / Brno  
T: 541 146 850 / IČ: 00216305, DIČ: CZ00216305 / www.favu.vut.cz 6 

 

6.2 Dislokační komise, K. Bařina pozve na zasedání AS FaVU dne 15. 12. 2021, od 10:00 hod. zástupce 
dislokační komise s žádostí o informace k rekonstrukci areálu Údolní 244/53. Členy dislokační komise jsou 

proděkan pro výstavbu a dislokace M. Houser, dále T. Medek, M. Pěnčíková, J. Kořínková a T. Hrůza.  

 

6.3 Zkušební komise pro zkoušky z předmětu Oborový ateliér, V. Vaněk přes nejistotu, zda se má AS 

FaVU zaobírat řešením problematiky zkušebních komisí, vznesl připomínky týkající se jejich složení 

a fungování: 

o povinnou součástí zkušebních komisí pro zkoušky z předmětu Oborový ateliér jsou zástupci 
KTDU a studenti doktorského stupně studia. V. Vaněk rozporuje smysluplnost nařízení ohledně 

složení komisí. V případě, že se o předkládané práce nezajímají, postrádá jejich účast smysl. 

F. Cenek uvedl, že komisi sestavuje jmenovaný předseda komise, a musí postupovat podle 

platné legislativy (směrnice děkana schválená senátem), viz https://www.vut.cz/uredni-

deska/vnitrni-legislativa-favu/-d189147/priloha-jednaci-rady-zkusebnich-komisi-p184841 

(Článek 3 přílohy „Jednací řád zkušební komise pro zkoušky z předmětu Oborový ateliér“), který 

kromě interních pedagogů ateliérů a kabinetů, vybírá do komise po dohodě i členy z KTDU, kde 

má na výběr z 10 osob, tak jednoho doktoranda, kde má na výběr z 55 studujících. Následná 
diskuze ukázala, že dochází k zaměňování metodiky složení komisí pro zkoušku z Oborového 

ateliéru a komisí pro státní závěrečnou zkoušku, kde je nutné vybírat pouze z užšího seznamu 

osob schválených UR FaVU (jak vyžaduje zákon); 

o V. Vaněk uvedl, že v době pandemie bylo ateliérům umožněno organizovat si klauzurní zkoušky 

samostatně, což by uvítal i nadále; F. Cenek vysvětlil, že šlo o výjimečnou pandemickou situaci, 

kdy nebylo možné dodržet platnou legislativu, na základě těchto zkušeností ale bylo právě na 

poslední poradě pedagogů proděkankou pro studium K. Hládekovou navrženo, aby vznikla 

pracovní skupina, která by přehodnotila dosavadní nastavení (rotace 2 ateliérů v jednom dni) 
i formu hodnocení klauzur; věc je otevřená a záleží na dohodě zejm. pedagogů ateliérů;  

o M. Mazanec se ke zkouškám pořádaným samostatně v každém ateliéru přiklání, vyzvedl 

koncentrovanost a dostatek času pro jednotlivé studentky a studenty. Možnost vyčlenit se, 

v případě zájmu ateliéru, z rotačního způsobu duálních ateliérových zkoušek, by uvítal; 

o F. Cenek uvedl, že v dřívějším období byl model společné komise pro dva ateliéry v jednom dni 

právě pedagogy pozitivně kvitován; v případě organizace klauzur na úrovni ateliéru a odděleně, 

kdy by si každý ateliér sestavoval komisi z externistů a lidí jeho „profilu“, podle děkana hrozí, že 
se škola ještě více fragmentarizuje; F. Cenek upozornil, že i na jiných školách jsou klauzury 

posuzovány různorodými komisemi složenými schválně z lidí, kteří působí v jiné oblasti, viz 

klauzury FAMU, AVU apod.; k možnosti vyčlenit se z rotace ateliérů F. Cenek dodal, že 

K. Hládeková žádala o připomínkování rotace dvojic ateliérů a harmonogramu obhajob na 
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poslední poradě pedagogů; jako jediný se ozval AM3 a požádal o vyčlenění z harmonogramu 

na pátek z důvodu vysokého počtu studentů, a bylo mu vyhověno.  
o J. Polách dále informoval o zapojení AGD1 v definování metodiky pro výběr členů do 

pracovních skupin (zejm. skupiny, která se má zabývat revizí klauzurních zkoušek), kdy 

K. Hládeková oslovila Z. Kubíkovou o pomoc s metodikou; 

o V. Vaněk se dále dotazoval na fungování externistů v komisích pro zkoušky z předmětu 

Oborový ateliér. F. Cenek navrhuje problematiku otevřít na poradě pedagogů 13. 12. 2021 

a také vyčkat na výsledky z pracovní skupiny, která má být za účelem revize klauzurních 

zkoušek sestavena. V. Vaněk tuto možnost vítá.  
 
6.4 Příští řádné zasedání AS FaVU, K. Bařina. Příští zasedání se uskuteční dne 15. 12. 2021, od 8.00 hod. 

v on-line prostředí MS-Teams, schváleno na zasedání AS FaVU dne 10. 11. 2021. Součástí programu budou 

body předložené k projednání děkanem FaVU VUT, způsob odměňování senátorů v roce 2022 a informace 

o rekonstrukci areálu Údolní 244/53 (od 10:00 hod.).  

 

Zapsala: Jana di Lenardo 

Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 
Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Natálie Sodomková, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 


